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Těm, kterým se nechce číst, řeknu jedno. Vyjeďte a užijte si to! Nemusí to být rovnou přes oceán, ale aspoň 

někam.  

Erasmus v Kanadě je něco trochu jiného než v Evropě. Nikdo neví, že jste tam jen na semestr, dokud jim to 

neřeknete (moji spolužáci to zjistili asi po 3 měsících s údivem, že na té škole něco takového existuje). Nemáte 

tam ten kolektiv dalších „erasmáků“, nemáte tam koleje, … což ale vůbec neznamená, že by to bylo o něco horší. 

Mně by k radosti stačil výhled na zasněžené hory ve státech a oceán „za barákem“. Ze začátku se člověk musí 

akorát trošku otrkat, zvyknout si na angličtinu, nové prostředí a tak.  

Letní (pro ně zimní) semestr začíná v lednu a končí v dubnu. Studium je poměrně časově náročné, ale ne nic, co 

by se nedalo zvládnout, zvlášť kvůli jejich systému, který Vás nutí dělat průběžně. Postupně se sbírají procenta, 

každý týden jsme měli zpracovávat úkoly nebo protokoly, pak člověk měl nějaký závěrečný projekt nebo 

prezentaci a zkoušky tvořily už jen malou část známky. I přesto, že mě předměty celkem bavily a měla jsem 

skvělé učitele, tak doporučuji si nedat jich moc a nejen geografické, ať máte co nejvíc volného času. Já si k tomu 

třeba vzala španělštinu. V rámci předmětů jsme měli hodiny/terénní cvičení v lese, v muzeu i na pláži.  

Po finanční stránce se to dá určitě zvládnout, pokud máte alespoň něco našetřeno. Stipendium mi komplet 

pokrylo dopravu, poplatky a ubytování. V perspektivě místních studentů to je prakticky nic, překvapivě se koukali 

už, že neplatím školné. Desetitisíce na to, že můžete strávit nějaký čas na škole v zahraničí, vám nikdo jen tak 

nedá. Určitě si ale zkuste požádat i o další stipendia, může to dost pomoct.  

Vyplatí se mít něco navrch na cestování. K vidění je toho opravdu hodně. Nejlepší je půjčit si auto a projet si 

alespoň část ostrova. Je fajn projet se trajektem mezi ostrovy a podívat se do Vancouveru. Já jsem týden 

strávila i v Albertě, zajela si do národního parku a v Calgary musela zajít na NHL. Victoria je ale hrozně hezké 

město samo o sobě, už jen díky tomu, že je obklopené mořem. Když je hezky (což je v zimě vzácný), tak máte 

krásné výhledy na hory. Většina parků je takový mini les uprostřed města, v rámci městský dopravy je i dost 

kopců se skvělými výhledy.  

 

 



 
 

Ne vše bude jen pozitivní (já první dva týdny prakticky proležela nemocná v posteli), ale to není nikde. Před 

odjezdem si určitě promluvte s někým, kdo tam byl před vámi, klidně napište i mně. Po příjezdu zjistíte, že se 

nebylo vůbec čeho bát, celé to uteče jako voda a na konci se Vám nebude chtít domů a loučit s ostrovem, 

oceánem a lidmi, které jste tam potkali. Osobně jsem extrémně vděčná, že jsem měla možnost jet.  

 

 
 

 



 
 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

 

 

 


